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Zápis z jednání představenstva ČLK, 

konaného dne 28. 7. 2023 od 9:00 hodin v Domě lékařů v Praze 9 

 

Přítomni: MUDr. Kubek, MUDr. Mrozek, PhD., MUDr. Aszalayová, MUDr. Dobeš, 

MUDr. Dostalíková, MUDr. Henčlová, MUDr. Jehlička, Ph.D., MUDr. 

Kubíček, MUDr. Lindovský, MBA, MUDr. Mach, MUDr. Mečl, MUDr. 

Němeček, MUDr. Přáda, MUDr. Sedláček, MUDr. Trnka. 

Omluveni:     MUDr. Dernerová, MUDr. Doležal, MUDr. Dvorník, MUDr. Monhart, PhD.,  

                       MUDr. Šťastný, PhD. 

Přizváni:      MUDr. Vedralová, Mgr. Valášek, MBA, MUDr. Sojka. 

 

Prezident Dr. Kubek přivítal přítomné členy představenstva a zahájil zasedání v 9:00 hodin. 

Přítomno 15 členů představenstva. Představenstvo je usnášeníschopné. 

 

1) Připomínky k minulému zápisu  

 

 

2) Vnitřní činnost 

 

Informace o počtu nových členů ČLK 

V červnu 2023 bylo přijato celkem 237 lékařů: 

                                      z toho bylo   40   lékařů se státní příslušností SR, 

                                                           15    lékařů s jinou státní příslušností, 

                                                             5    lékařů se slovenskou LF, 

                                                             7     lékařů se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

V roce 2023 požádalo celkem 100 lékařů o certifikát profesní bezúhonnosti. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informace o stavu financí ČLK 

   Na základě usnesení představenstva z listopadu 2020 zpracovala paní Lakvová za 

ekonomické oddělení informaci o stavu financí na účtu komory a o očekávaných příjmech a 

výdajích v červnu 2023. 

Představenstvo bere informaci ekonomického oddělení ČLK na vědomí.  

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Rozbor hospodaření ČLK za rok 2022 

   Se souhrnnými informacemi o hospodaření ČLK za rok 2022 se členové představenstva 

seznámili již na zasedání v červnu 2023, kdy také vzali na vědomí zprávu auditora o ověření 

účetní závěrky ČLK za rok 2022. Auditor nemá výhrady. V souladu se SP č. 17 – Finanční řád, 

byly patřičné informace o hospodaření zveřejněny v časopise Tempus Medicorum 7-8/2022. 
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   Hospodaření ČLK v roce 2022 zásadním způsobem ovlivnil prodej nemovitostí v Praze za 

celkovou částku 45 267 000,- Kč (před zdaněním). Tato částka se skládá ze 35 000 000,- Kč za 

kancelářské prostory v Lékařské ulici + 5 garážových stání, z 9 695 000,- Kč za služební byl + 

garážové stání a z 572 000,- Kč za garážové stání. 

   Hospodaření centra ČLK v porovnání s rozpočtem: výnosy 103,5 %, náklady 57,9 % 

   Hospodářský výsledek centra ČLK před zdaněním k 31.12.2022:    +  48 137 532,- Kč 

   Z toho - vydávání časopisu Tempus:                                                  -     4 556 673,- Kč 

               - společenské akce:                                                                  -       457 345,- Kč 

Představenstvo ČLK bere na vědomí podrobný rozbor hospodaření ČLK za rok 2022. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

Představenstvo rozhodlo, že hospodářský výsledek centra ČLK + 38 444 581,19  Kč (po 

zdanění) za rok 2022 bude převeden do jmění ČLK.  

Vlastní jmění ČLK po převodu tohoto hospodářského výsledku činí 143 930 018,91 Kč. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Časopis Tempus Medicorum – ekonomika vydávání v 1. pololetí 2023 

   Vydáváním časopisu zajišťuje ČLK svoji ze zákona vyplývající informační povinnost vůči 

všem lékařům. Sjezd ČLK v listopadu 2012 uložil představenstvu, aby zajistilo vydávání 

časopisu Tempus Medicorum, a to jak v papírové, tak i v elektronické podobě, formou 

měsíčníku, tedy 11 vydání za rok, a aby zároveň zajistilo jeho rozeslání v papírové podobě 

všem členům ČLK, kteří tuto službu aktivně neodmítnou. 

    

    Náklady Výnosy Výsledek 

Leden 2023 934 374,- Kč 266 147,- Kč - 668 227,- Kč 

Únor 2023 979 172,- Kč 428 485,- Kč - 550 687,- Kč 

Březen 2023 932 734,- Kč 242 750,- Kč - 689 984,- Kč 

Duben 2023 930 575,- Kč 272 322,- Kč - 658 253,- Kč 

Květen 2023 940 517,- Kč 376 960,- Kč - 563 557,- Kč 

Červen 2023 930 152,- Kč 285 366,- Kč - 644 786,- Kč 

 5 647 524,- Kč 1 872 030,- Kč      -    3 775 494,- Kč 

Všechny částky jsou včetně DPH. 

 

    Náklady Výnosy Výsledek 

Leden 2022 807 622,- Kč 378 381,- Kč - 429 241,- Kč 

Únor 2022 793 892,- Kč 346 282,- Kč - 447 610,- Kč 

Březen 2022 777 425,- Kč 321 999,- Kč - 455 426,- Kč 

Duben 2022 864 253,- Kč 447 595,- Kč - 416 658,- Kč 

Květen 2022 826 991,- Kč 379 664,- Kč - 447 327,- Kč 

Červen 2022 816 516,- Kč 352 281,- Kč - 464 235,- Kč 

 4 886 699,- Kč 2 226 202,- Kč      -    2 660 497,- Kč 

Všechny částky jsou včetně DPH. 
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    Náklady Výnosy Výsledek 

Leden 2021 759 318,- Kč 202 569,- Kč - 556 749,- Kč 

Únor 2021 1 006 390,- Kč 516 167,- Kč - 490 223,- Kč 

Březen 2021 753 702,- Kč 260 749,- Kč - 492 953,- Kč 

Duben 2021 764 011,- Kč 369 464,- Kč - 394 547,- Kč 

Květen 2021 753 743,- Kč 307 689,- Kč - 446 054,- Kč 

Červen 2021 736 548,- Kč 324 386- Kč - 412 162,- Kč 

 4 773 712,- Kč 1 981 024,- Kč      -    2 792 688,- Kč 

Všechny částky jsou včetně DPH. 

 

    Zatím co v roce 2022 se nám díky jednáním s tiskárnou a Českou poštou ještě podařilo 

odložit nárůst nákladů, tak v prvním pololetí roku 2023 se již do nákladů na vydávání časopisu 

naplno promítla vysoká míra inflace a všeobecné zdražování. Oproti roku 2022 se každý měsíc 

náklady na tisk jednoho čísla časopisu zvýšily cca o 70 000,- Kč, náklady na poštovné se zvýšily 

o cca 60 000,- Kč a náklady na balné se zvýšily o cca 15 000,- Kč. Naproti tomu náklady na 

redakční práce zůstaly beze změny. Celkové náklady se meziročně zvýšily o 760 820,- Kč. 

   V prvním pololetí 2023 rovněž došlo ke snížení příjmů z inzerce, a to v důsledku zhoršené 

ekonomické situace, kdy komerční subjekty nemají peníze a Česká lékařská komora zohledňuje 

ekonomickou situaci inzerentů, kteří jsou například zdravotnickými zařízeními nebo jejichž 

inzerce má přidanou hodnot pro členy komory. Celkové příjmy se snížily o 354 172,- Kč.  

   Vydávání časopisu musela ČLK v prvním pololetí 2023 finančně podpořit částkou 3 775 

494,- Kč, což při průměrném nákladu 54 700 výtisků, tedy o 300 kusů vyšším než před rokem,  

odpovídá částce 11,50 Kč na jeden výtisk za obsah, výrobu, tisk i distribuci. Celková podpora 

ze strany ČLK byla oproti 1. pololetí 2022 vyšší o 1 114 997,- Kč. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

SP-16 Systém celoživotního vzdělávání ČLK 

   Oddělení vzdělávání ve spolupráci s právní kanceláří ČLK připravilo návrh novelizace SP – 

16 Systém celoživotního vzdělávání ČLK. Návrh, který byl rozeslán předsedům OS ČLK 

k připomínkám si klade za cíl vyřešit zejména tyto problémy: 

- integrace Vzdělávacího portálu ČLK do stavovského předpisu 

- definování elektronické vzdělávací akce 

- úprava výše poplatků spojených se vzdělávacími akcemi 

- administrativní a technické změny 

Představenstvo diskutovalo o návrhu již na zasedání v červnu 2023. 

Oddělení vzdělávání a právní kancelář zapracovaly některé z připomínek od OS ČLK. Další 

sadu pozměňovacích návrhů připravil Dr. Mrozek a své připomínky zaslal 28.7.2023 rovněž 

Dr. Monhart. 

Představenstvo ukládá oddělení vzdělávání, aby ve spolupráci s právní kanceláří ČLK 

připravilo finální návrh novely SP-16 v dostatečném předstihu před příštím zasedáním 

představenstva. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 
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proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Zákon o ochraně oznamovatelů 

   Dr. Kubek informoval o právní úpravě ochrany oznamovatelů. Smyslem zákona je možnost 

oznámit pověřené osobě zaměstnavatele protiprávní jednání, o němž se konkrétní zaměstnanec 

v rámci výkonu své činnosti dozví a zároveň stanoví podmínky ochrany tohoto zaměstnance. 

Prezident ČLK jmenoval pověřencem Mgr. Valáška a jeho zástupkyní paní Olgu 

Procházkovou. Informace je rovněž dostupná na webu komory. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Průkaz člena ČLK  

   Představenstvo v květnu 2023 schválilo záměr vytvoření identifikační karty člena ČLK, a to 

v duální podobě, jak plastové karty podobné platební kartě, tak v podobě elektronické. Tato 

karta by měla být informačně provázána s veřejným seznamem lékařů a měla by zajišťovat 

dostupnost informací, jak v českém, tak v anglickém jazyce. 

   Představenstvo ustanovilo pracovní skupinu ve složení Dr. Kubíček, Dr. Přáda, Dr. Mečl, Dr. 

Němeček a Mgr. Valášek, aby pokračovala v realizaci projektu.  

   Důvodem je především fakt, že vysokoškolský titul se na současných průkazech totožnosti 

již neuvádí, takže je někdy obtížné doložit, že určitá osoba je lékařkou/lékařem. Jde často o 

krizové situace (např. dopravní nehoda), přicházející v úvahu jak v ČR, tak v zahraničí, ale i 

situace mnohem všednější, jakými jsou např. výkony lékařského dozoru na různých sportovních 

či kulturních akcích.  

   Průkaz lékaře by měl obsahovat základní identifikační údaje (jméno, příjmení a datum 

narození) a odkaz na příslušnou webovou stránku ČLK, na níž by bylo možné v tzv. seznamu 

lékařů (členů ČLK) ověřit identitu držitele průkazu a mimo jiné i jeho odbornost. 

   Dr. Kubíček informoval o rozeslání dotazníku členům komory prostřednictvím e-mailů, 

kterými komora disponuje. Smyslem je získat informace o zájmu členské základny a případné 

preferenci, zda členové dávají přednost fyzické podobě průkazu, anebo preferují variantu 

mobilní aplikace. S výsledky průzkumu seznámí členy představenstva ČLK Dr. Kubíček na 

příštím zasedání.  

Předběžné výsledky ankety:  8 317 odpovědí 

7618 má o průkaz zájem, přičemž 431 má zájem o aplikaci, 1 177 má zájem o plastovou kartu 

a 6 010 preferuje obě varianty 

699 nemá o průkaz zájem 

Představenstvo bere informaci na vědomí a v souladu s předběžnými výsledky ankety 

ukládá pracovní skupině, aby rozpracovala variantu současně plastové karty i její 

elektronické verze a aby výsledky své práce předložila představenstvu na příštím 

zasedání. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Návrh na inovaci Registru lékařů ČLK 

   V návaznosti na informaci o stavu Registru lékařů ČLK, kterou přednesl Ing. Noga na 

zasedání představenstva 15.6., firma ISSA CZECH s.r.o. ve spolupráci s kanceláři ČLK, Mgr. 

Valáškem, předkládá návrh na inovaci současného registru členů ČLK, který by měl být 

realizován v časovém horizontu cca 15 měsíců. Smyslem je vytvoření bezpečného prostředí, 

které odpovídá současným nejen bezpečnostním (kybernetickým), ale i IT aktuálním 

standardům, aby byla plně zajištěna funkčnost všech dostupných agend, které ČLK v souladu 

se zák. č. 220/1991 Sb. vede. Mgr. Valášek seznámil členy s návrhem postupné agendové 

realizace, která zajistí přechod mezi stávajícím registrem a inovovanou verzí. Součástí 

navrhované inovace je i kvalifikovaná optimalizace databáze odpovídající nové datové 

struktuře. 

Představenstvo se shodlo, že stávající registr lékařů ČLK (provozovaný od roku 2003), 

jehož součástí jsou moduly, které jsou nepostradatelné pro fungování komory, vyžaduje 

zásadní změnu, a to zejména z důvodu kybernetické bezpečnosti. 

Představenstvo souhlasí se záměrem zásadní inovace registru lékařů ČLK v intencích 

návrhu předloženého firmou ISSA a ukládá řediteli kanceláře Mgr. Valáškovi, aby 

vyjednal s firmou ISSA návrh smlouvy. 

Hlasování – přítomno 15 hlasujících: 

pro:   11 

proti :   1 

zdržel :  3     Návrh byl přijat. 

 

 

3) Jednání a informace   

 

Dohodovací řízení o úhradách pro rok 2024 

   Představenstvo ČLK na svém květnovém zasedání schválilo jednomyslně stanovisko, že trvá 

na růstu úhrad o minimálně 15 % tak, aby byla pokryta míra inflace a zavazuje zástupce ČLK 

o.s. v dohodovacích řízeních, aby nepřistoupili na návrhy zdravotních pojišťoven, které tento 

nárůst úhrad poskytovatelům nezajistí. 

ČLK-o.s. v jednáních zastupovali: 

Ambulantní specialisté - Dr. Dvorník, Dr. Kubek, Dr. Aszalayová 

Praktičtí lékaři -   Dr. Němeček, Dr. Lindovský  

Ambulantní gynekologové - Dr. Henčlová 

Komplement - Dr. Musil 

   V přípravné fázi DŘ, kdy jednají pojišťovny se zástupci poskytovatelů v jednotlivých 

segmentech, nedošlo k uzavření žádné dohody, neboť poskytovatelé zdravotních služeb 

v žádném případě nemohli přistoupit na nárůst o pouhá 2,2 %, který nabízely tzv. resortní 

pojišťovny. 

   V závěrečné fázi DŘ iniciovala VZP jednání s poskytovateli, kdy nabízela místo svého 

původního návrhu nárůstu o 5% nárůst o 8%. V některých segmentech (např. Ambulantní 

specialisté) nebyl žádný konkrétní návrh předložen a zůstalo pouze o tohoto slibu.  

    V závěrečné fázi DŘ byly uzavřeny dohody v segmentech: 

- Ambulantní hemodialýza 

- Ambulantní gynekologie 

- Lékárny 

- Zdravotnická dopravní služba 
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   V některých segmentech byly v závěrečné fázi DŘ předložen návrh VZP jako společný návrh 

s poskytovateli. Dohody nebyly uzavřeny kvůli nesouhlasu ze strany tzv. resortních pojišťoven. 

Jedná se o segmenty: 

- Komplement 

- Akutní lůžková péče 

- Následná lůžková péče 

- Fyzioterapie – nelékaři 

- Lázně 

- Stomatologie 

- Zdravotnická záchranná služba 

   Ke shodě poskytovatelů s návrhem VZP na cca 8% nárůst úhrad nedošlo v těchto segmentech: 

- Ambulantní specialisté 

- Praktičtí lékaři 

- Domácí péče 

   Závěry DŘ byly předány Mz, které vypracuje návrh tzv. úhradové vyhlášky. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Seznam zdravotních výkonů – návrh novely 

   Dr. Kubek informoval, že ČLK obdržela k připomínkování návrh novely, která by mimo jiné 

měla s účinností od 1.1.2024 upravit minutové režijní sazby a cenu práce nositelů výkonů podle 

míry inflace. Současný návrh započítává inflaci za rok 2022 ve výši 15,1 %.  

   ČLK opakovaně poukazuje na potřebu nápravy chyby ve výpočtu režijních nákladů 

spočívající v nezohlednění navýšení ceny práce u těch zdravotníků, jejichž práce není zahrnuta 

přímo do kalkulace nákladů na provedení výkonu, ale je zahrnuta do minutové režijní sazby. 

ČLK ministerstvu v minulosti opakovaně předložila připomínky a návrhy na změnu vyhlášky 

č. 134/1998 Sb., které by chybu napravily. Tyto návrhy byly ze strany Mz opakovaně 

zamítnuty. Nezohlednění navýšení ceny práce zdravotnických pracovníků, jejichž práce je 

zahrnuta do výpočtu režijních nákladů, vede nejen k nesprávné kalkulaci režijních nákladů, ale 

fakticky i k nerovnému nastavení úhradových podmínek pro poskytovatele. Z uvedeného 

důvodu ČLK trvá na svých, v minulosti opakovaně uplatněných připomínkách, a znovu Mz 

předložila návrh navýšení minutové režijní sazby, které zohlednění navýšení ceny práce 

nositelů výkonů, ke kterému v minulosti opakovaně došlo.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Personální devastace českého zdravotnictví 

   Prezident ČLK Dr. Kubek a předseda SML ČLK Dr. Přáda společně uspořádali 21.6.2023 

tiskovou konferenci, na které upozornili na rizika plynoucí z pokračující personální devastace 

českého zdravotnictví. Dr. Přáda dále novinářům vysvětlil, proč jsou mladí lékaři nespokojení 

a proč mezi studenty klesá zájem o studium medicíny. Vedle nízkých platů a obrovského 

množství přesčasové práce je třetím důvodem vůči mladým lékařům nepřátelské specializační 



 7 

vzdělávání. Z ankety mezi mladými lékaři vyplývá, že se řada z nich navíc během specializační 

přípravy setkává s projevy šikany a diskriminace. 

   Videozáznam z tiskové konference je dostupný na stránkách ČLK na YouTube a materiály 

z tiskové konference zveřejnil server Našezdravotnictví.cz. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Skupina Mz pro personální stabilizaci resortu zdravotnictví 

   Dr. Kubek informoval, že 26.6.2023 pod vedením náměstka Mz Pavlovic poprvé zasedala 

Strategická skupina Mz pro personální stabilizaci resortu zdravotnictví. Společně s prezidentem 

ČLK se jednání účastnil jako jeho poradce předseda Sekce mladých lékařů ČLK Dr. Přáda. 

Hlavním bodem programu byla obsažná prezentace ředitele prof. Duška a dalším pracovníkům 

ÚZIS dokazují personální krizi ve zdravotnictví, jejíž závažnost prohlubuje nepříznivý 

demografický vývoj. Žádné návrhy, na byť třeba dílčí řešení kritické situace, nemohly být 

z časových důvodů diskutovány. Další jednání by mělo být na podzim.  

Dr. Přáda SML ČLK připraví na základě domluvy s náměstkem Pavlovicem prezentaci otázek 

skloubení mateřství a rodičovství s medicínou. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Hodinové příjmy lékařů zaměstnanců 

    Delegáti sjezdu ČLK v listopadu 2022 uložili představenstvu uskutečnit tiskovou konferenci 

o struktuře mezd/platů lékařů v nemocnicích, aby byla pro laickou veřejnost jasná hodinová 

mzda/plat lékaře a skutečné množství přesčasové práce. Komora však nedisponovala 

potřebnými informacemi.  

   Dr. Kubek informoval, že elektronický dotazník, jehož vypracování zadal, vyplnilo 2 042 

členů ČLK, z toho 1 250 zaměstnanců. Zpracování dat proběhlo ve spolupráci s firmou ISSA.   

   Průměrná délka praxe respondenta z našeho průzkumu je 18,5 roku. Průměrný úvazek je 0,9. 

Nárok na starobní důchod má 17 % respondentů a příplatek za vedení pobírá 16 % respondentů. 

Co se týče nejvyšší dosažené kvalifikace, tak 68 % respondentů má specializovanou 

způsobilost, 14 % má hotový základní vzdělávací kmen a 18 % jsou absolventi bez kmene. 

Podle typu zdravotní péče zajišťuje 52 % respondentů akutní lůžkovou péči, 44 % ambulantní 

péči a 4 % následnou lůžkovou péči. Celkem 24 % respondentů pracuje ve fakultní nemocnici, 

9 % v jiném státním zdravotnickém zařízení, 24 % v krajské nemocnici, 6 % v zařízení 

městském nebo církevním, 37 % v zařízení soukromém. Celkem 6 % respondentů vystudovalo 

zahraniční lékařskou fakultu.  Dvě třetiny respondentů odpověděly, že jsou připraveni zapojit 

se do případných protestů 

 

Hodinové příjmy lékařů v nemocnicích akutní péče (Kč) 

 2022 2023 

Lékař se specializovanou způsobilostí 532 535 

Lékař se základním kmenem 366 396 
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Lékař absolvent 324 326 

 

Hodinové příjmy lékařů ve fakultních a v městských nemocnicích (Kč) 

  2022 2023 

Lékař se specializovanou způsobilostí FN 505 503 

Městské nem. 497 493 

Lékař se základním kmenem FN 377 388 

Městské nem. 425 440 

Lékař absolvent FN 313 320 

Městské nem. 307 310 

 

Hodinové platy a mzdy lékařů 

  2022 2023 

Lékař se specializovanou způsobilostí Mzda 499 506 

Plat 527 538 

Lékař se základním kmenem Mzda 356 406 

Plat 383 389 

Lékař absolvent Mzda 322 323 

Plat 321 323 

 

   Údaje z dotazníkového šetření České lékařské komory sice nesplňují přísná kritéria 

statistických šetření, přesto jsou však dostatečně reprezentativní na to, abychom mohli 

prohlásit, že: 

- Vzhledem k současné meziroční míře inflace 15,8 % (květen 2023) se reálné příjmy lékařů 

propadají i v roce 2023, tedy druhým rokem po sobě. 

- Nominální příjmy drtivé většiny lékařů stagnují a jedinou skupinou lékařů, u kterých dochází 

v roce 2023 k výraznějšímu zvýšení příjmů jsou lékaři se základním vzdělávacím kmenem, a 

to díky jejich přeřazení do 13. platové třídy. 

- Průměrný hrubý příjem plně kvalifikovaného lékaře s praxí 20-30 let osciluje okolo částky 

500,- Kč. Lékaři se základním vzdělávacím kmenem vydělávají méně než 400,- Kč hrubého za 

hodinu a lékaři absolventi si vydělají v průměru něco málo nad 300,- Kč za hodinu.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Pracovní skupina ČLK pro digitalizaci zdravotnictví 

   Dr. Mečl se zúčastnil sympozia České justice a Zdravotnického deníku „Právo a digitalizace 

– umělá inteligence ve zdravotnictví“, konané dne 29. května 2023 v Praze. Na sympoziu 

vystoupili JUDr. Roman Fiala, soudce Nejvyššího soudu ČR, Mgr. Antonín Stanislav, Ph.D., 

náměstek ministra spravedlnosti, prof. JUDr. Radim Polčák, Ph.D. prorektor Masarykovy 

univerzity, prof. Mgr. Miroslav Bárta, Ph.D. Univerzita Karlova a další. Diskutovány byly 

přínosy a rizika umělé inteligence (AI) všeobecně pro lidstvo a možnosti její využití v medicíně. 

V posledním období dochází k prudkému rozvoji AI a ačkoliv jde o „strojové učení“ AI 

z velkých množství dat, které člověk nemůže obsáhnout, kromě zrychlení rozhodovacích 

procesů a zdá se i „lepších“ výsledků, než by zvládl lidský mozek, hrozí řada rizik při jejím 

použití. Český právní systém na AI doposud není připraven. V USA a Asii není AI výrazněji 

regulována, Evropská unie připravuje novou legislativu pro tuto oblast, její přijetí lze očekávat 
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v následujících 3 letech a zaznívají hlasy k dočasnému zastavení uvádění AI do praxe. Systémy 

AI by měly být ve zdravotnictví certifikovány, doposud není jasná právní zodpovědnost při 

jejich selhání, ministerstvo vnitra na tuto problematiku zakládá pracovní skupinu. V medicíně 

jsou již k dispozici například programy k hodnocení nálezů zobrazovacích metod – RTG a oční 

pozadí u diabetiků. Pracovní skupina pro digitalizaci zdravotnictví ČLK se bude AI v medicíně 

intenzivně zabývat.  

   V současnosti stále probíhá dotazníková akce „Připravenost ČR na digitalizaci zdravotnictví 

z pohledu lékařů“ připravené ve spolupráci ČLK a Aliance pro telemedicínu a digitalizaci 

zdravotních služeb (ATDZ). Žádost o vyplnění dotazníku byla opakovaně rozesílána emailem 

členům ČLK. Dr. Mečl informoval, že dotazník již vyplnilo 2 932 členů ČLK. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Telemedicína 

   Dr. Kubek informoval, že dne 19.7.2023 schválila Vláda návrh novely zákona o zdravotních 

službách, který připravilo Mz, které v připomínkovém řízení odmítlo připomínky ČLK. 

Definice telemedicíny tak je v zákoně uvedená, nezajišťuje dostatečnou kvalitu a bezpečnost 

těchto služeb pro pacienty. ČLK trvá na pravidle, že telemedicínské služby mohou být 

poskytovány pouze těmi poskytovateli zdravotních služeb, kteří již pacienta mají ve své péči a 

tomuto pacientovi již poskytli jiné než telemedicínské zdravotní služby, nebo specializovanými 

poskytovateli zdravotních služeb na základě indikace poskytovatele zdravotních služeb, který 

již pacienta má ve své péči a tomuto pacientovi poskytl jiné než telemedicínské služby. Toto 

pravidlo se ČLK bude snažit prosadit cestou pozměňovacího návrhu ve Sněmovně.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

    

Přístup do zdravotní dokumentace 

   Dr. Kubek informoval, že dne 19.7.2023 schválila Vláda návrh novely zákona o zdravotních 

službách, která zcela správně umožňuje přístup do zdravotnické dokumentace pacientů 

pověřeným členům nebo zaměstnancům komory v rámci výkonu disciplinární pravomoci podle 

zákona o ČLK, ČSK a ČLnK.  

   Návrh rovněž zpřístupňuje zdravotní dokumentaci zaměstnancům krajských úřadů, kteří by, 

třebaže půjde o laiky, měli posuzovat práci zdravotníků. 

   Představenstvo nesouhlasí s rozšiřováním okruhu osob, které by měly mít přístup do 

zdravotnické dokumentace pacientů i bez jejich souhlasu, zejména pokud by se jednalo o 

nezdravotníky. Disciplinární orgány profesních komor zřízených zákonem naopak 

takový přístup do zdravotní dokumentace v rámci projednávání stížností mít musí.  

Hlasování – přítomno 15 hlasujících: 

pro:   14 

proti :   0 

zdržel :  1     Návrh byl přijat. 
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Národní rada elektronického zdravotnictví Mz 

   Evropská komise připravuje směrnici o Evropském prostoru pro zdravotní data (EHDS). 

Cílem je vytvořit jednotný prostor pro bezpečnou a důvěryhodnou výměnu elektronických 

zdravotních dat v EU a zároveň k nim také usnadnit přístup. Předpokládá se vytvoření dvou 

infrastruktur pro výměnu dat, a to pro primární využití (využití za účelem poskytování zdravotní 

péče) a pro sekundární využití (využití pro účely výzkumu, inovací, tvorby politik, 

personalizované péče atd.). Národní rada elektronického zdravotnictví Mz ustavuje dvě 

pracovní skupiny, a to pro každý z obou způsobů využívání dat zvláštní. Předsedou obou 

zmiňovaných pracovních skupin je Ing. Martin Zeman, ředitel odboru IT a elektronizace 

zdravotnictví, který vyzval ČLK, aby do těchto pracovních skupin nominovala svého zástupce, 

a to nejpozději do 21.7.2023. Prezident ČLK nominoval do obou pracovních skupin předsedu 

pracovní skupiny ČLK pro digitalizaci Dr. Mečla. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   Dr.  Mečl opustil jednání v 13.00 hodin, přítomno je 14 členů představenstva. 

 

Novela zákoníku práce 

   Důvodem novelizace zákona č. 262/2006 Sb., zákoníku práce, měla být transpozice EU 

Směrnice o rovnováze mezi pracovním a soukromým životem rodičů a pečujících osob a 

Směrnice o transparentních a předvídatelných pracovních podmínkách. Novela zákona rovněž 

upravuje pravidla dohod o provedení práce (DPP) a dohod o pracovní činnosti (DPČ) a to tak, 

že zaměstnávání tímto způsobem činí pro zaměstnavatele méně výhodným. Pracovníci s těmito 

dohodami například získávají nárok na dovolenou.  

   Uzavírání dohod s lékaři na zajišťování pohotovostních služeb je jedním z nejčastějších 

způsobů, jak nemocnice obchází zákonné limity přesčasové práce, když tvrdí, že pohotovostní 

služby jsou jiný druh práce, než jakou je práce lékaře v běžné pracovní době. Jde samozřejmě 

o výklad účelový, ale orgány inspektorátu práce tolerovaný. Lékaři nemohou být k uzavírání 

takových dohod nuceni, motivace jsou pouze ekonomické. Vzhledem k tomu, že poté, co začne 

platit novela zákoníku práce, budou muset nemocnice vždy na konci roku tzv. dohodářům 

proplatit dovolenou a tím se zvýší zaměstnavatelům náklady. Aby toto bylo možné, bude rovněž 

nutno uzavírat dohody maximálně jen na dobu jednoho roku. Lékaři by díky tomu vydělali více 

peněz a jejich vyjednávací pozice by se posílila.  

   Na výjezdním zasedání zdravotního výboru Sněmovny poslanci vymysleli způsob, jak 

zlepšení pracovních podmínek pro lékaře zabránit. Výsledkem byl s podporou Ministerstva 

práce a sociálních věcí připravený pozměňovací návrh, který podal poslanec MUDr. Vít 

Kaňkovský (KDU-ČSL) spolu s kolegy MUDr. Zdenkou Němečkovou Crkvenjaš (ODS), 

MUDr. Tomem Philippem (KDU-ČSL), Mgr. Michaelou Šebelovou (STAN), MUDr. 

Romanou Bělohlávkovou (KDU-ČSL), Ing. Antonínem Tesaříkem (KDU-ČSL) a MUDr. 

Róbertem Telekym (KDU-ČSL). Tento návrh nebyl projednán ani s odborovými organizacemi, 

ani s ČLK.  

   Dne 28.6.2023 byl Poslaneckou sněmovnou přijat návrh, který prodlužuje maximální týdenní 

pracovní dobu ve zdravotnictví na 56 hodin týdně (a v případě zaměstnanců zdravotnické 

záchranné služby dokonce na 60 hodin týdně). Stalo se tak navzdory tomu, že cílem 

transpoziční novely měla být „rovnováha mezi pracovním a soukromým životem rodičů“. Podle 

našich zákonodárců, si tedy rodiny lékařek a lékařů patrně ochranu nezaslouží.  
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   Takzvaná další dohodnutá práce přesčas nad rámec 416 hodin ročně přitom byla v našem 

zákoníku práce zakotvena dříve, a to v ustanovení § 93a. K pozbytí účinnosti dotčeného 

ustanovení, a tím i zániku institutu další dohodnuté práce přesčas ve zdravotnictví, došlo ke dni 

31.12.2013 z důvodu uplynutí přechodného období, v jehož rámci byla výjimka z obecných 

pravidel o práci konané přesčas, stanovených EU směrnicí č. 2003/88/ES ze dne 4. listopadu 

2003 o některých aspektech úpravy pracovní doby umožněna. 

   Obrovské množství přesčasové práce je jedním z hlavních důvodů, proč mezi mladými lidmi 

klesá zájem o lékařské povolání. Poslanecký návrh, jehož cílem má být údajně zmírnění 

nedostatku lékařů, tak v delším časovém horizontu kvůli poklesu atraktivity našeho povolání 

pro mladé studenty, nedostatek lékařů ještě prohloubí. Za ještě vážnější nebezpečí však 

považujeme zvýšení rizika, že přepracovaný lékař může častěji při práci chybovat. Povolení 

většího množství přesčasové práce tak může vést k ohrožení bezpečnosti pacientů. Zde platí 

analogie například s piloty nebo s profesionálním řidiči, kteří také musí dodržovat předepsané 

přestávky. 

   Prezident ČLK upozornil poslance na chybu, které se dopustili a těm, kdo jsou členy ČLK, a 

přesto návrh poškozující lékaře podpořili, vytkl nekolegiální jednání. Všichni členové ČLK byli 

informováni, jak jejich kolegové poslanci a poslankyně hlasovali. 

   Dr. Kubek dále oslovil všechny evropské lékařské komory a asociace, které jsou členy CPME 

s dotazy, zda u nich existují nějaké výjimky umožňující vyšší rozsah přesčasové práce pro 

lékaře než v průměru 8 hodin týdně a případně jak jsou nastaveny podmínky. Ve stanovené 

lhůtě odpovědělo 12 národních organizací. 

   Právní kancelář ČLK připravila pozměňovací návrh pro senátory. Návrhu se ujali senátoři 

MUDr. Hilšer a MUDr. Trešl. Dne 10.7.2023 Dr. Kubek písemně požádal o podporu všech 

senátory a senátorky. 

   Dne 11.7.2023 zákon projednával nejprve zdravotní výbor Senátu, kde se aktivně proti 

zájmům lékařů nekolegiálním způsobem postavil prof. MUDr. Pirk, a pozměňovací návrh 

senátora Trešla schválen nebyl. Následně o zákonu jednal sociální výbor Senátu, který byl 

výborem garančním. Na jednání vystoupil ministr práce a sociálních věcí Marián Jurečka 

(KDU-ČSL), který zdůraznil, že zvýšení limitu přesčasové práce má podporu organizace 

mladých lékařů vedených MUDr. Kočím. Tato organizace však není reprezentativní. Zvýšenné 

množství přesčasové práce podpořili rovněž přítomní zástupci Mz (JUDr. Policar…). Společně 

s prezidentem ČLK proti návrhu vystupoval na výboru rovněž předseda SML ČLK Dr. Přáda. 

Na jednání vystoupil také předseda LOK-SČL Dr. Engel, který zdůraznil, že vláda porušila 

dohodu s odbory, že do transpoziční novely nebudou přidávány další změny z evropské 

legislativy nevyplývající. Pozměňovací návrh podaný senátorem MUDr. Hilšerem však 

schválen nebyl. 

   V následujících dnech Dr. Kubek jednal několika členy Senátu napříč politickým spektrem, 

aby se pokusil získat jejich podporu pro pozměňovací návrh rušící tzv. další dohodnutou 

přesčasovou práci. 

   Dne 25.7.2023 se prezident ČLK Dr. Kubek obrátil druhým dopisem na všechny senátory a 

senátorky a s využitím informací od evropských lékařských komor uvedl na pravou míru 

některá tvrzení ministra práce a sociálních věcí Jurečky. Celkem 12 zemí EU neumožňuje 

žádnou nadlimitní přesčasovou práce, v 15 zemích postupně dobíhá platnost různých výjimek 

(podobných jakou měla ČR vyjednánu do roku 2013), přičemž množství této nadlimitní práce 

bývá nižší než 8 hodin a tato práce bývá podmíněna například uzavřením kolektivní smlouvy, 

případně vyšší počet přesčasových hodin v kratším období musí být následně kompenzován 

pracovním volnem… 

   Dne 26.7.2023 Senátoři návrh novely zákoníku práce po projednání vrátili Poslanecké 

sněmovně s vlastními pozměňovacími návrhy. Náš pozměňovací návrh podaný senátorem 
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MUDr. Trešlem však schválen nebyl. Z přítomných 64 senátorů pro něj hlasovalo 21, místo 

potřebných 33. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

   

 

Informování zdravotníků o infekčním onemocnění pacienta 

  Sjezd ČLK přijal v listopadu 2022 usnesení, že ČLK považuje za vyloučené, aby lékař nebyl 

oprávněn být informován o tom, že pacient trpí závažnou přenosnou chorobou, zejména že je 

HIV pozitivní. Komora trvá na zachování velmi skromných práv zdravotníků stanovených v § 

50 zákona č. 372/2011 Sb., o zdravotních službách, tedy i na právu zdravotníka být informován 

o tom, že pacient trpí přenosnou chorobou. 

   Dr. Kubek jednal s náměstkem Mz Pavlovicem, který je touto problematikou pověřen, a 

informoval ho o zásadním nesouhlasu ČLK s návrhem „České společnosti AIDS pomoc“, aby 

pacienti neměli povinnost informovat lékaře o tom, že jsou HIV pozitivní.  

   Dne 18.7.2023 se na Mz uskutečnilo jednání, na kterém ČLK zastupovala Mgr. Kunertová. 

Náměstek Mz v rozporu s tím, co dříve tvrdil prezidentovi ČLK, oznámil, že změnu zákona č. 

258/2000 Sb. včetně vypuštění informační povinnosti pacienta vůči lékaři o nosičství HIV 

podporuje. JUDr. Kunertová sdělila stanovisko právní kanceláře ČLK, že návrh koliduje s 

ustanovením článku 31 věta prvá Listiny základních práv a svobod a s právy zdravotníků dle § 

50 odstavce 1 písmene a) zákona č. 372/2011 Sb., o zdravotních službách, v platném znění. 

   Návrh na změnu podporuje Společnost infekčního lékařství (SIL), kterou zastupoval její 

předseda primář Dr. Dlouhý, který zrušení povinnosti HIV pozitivních pacientů informovat o 

této skutečnosti zdůvodňuje odborným názorem, že u řádně léčených pacientů je virová nálož 

nízká a nejsou tedy infekční. Předpis je podle něho zastaralý také proto, že nereflektuje další 

závažné infekční nemoci (např. multirezistentní bakterie…), u kterých informační povinnost 

není. Na druhou stranu SIL navrhuje, aby v případě poranění zdravotníka bylo možno 

dotyčného pacienta testovat na HIV i bez jeho souhlasu. Zároveň upozorňuje na problém, že 

případně indikovanou postexpoziční profylaxi v současnosti zdravotní pojišťovny 

zdravotníkům nehradí.  

   Další jednání je plánováno na konec srpna 2023.  

Představenstvo v souladu s usnesením sjezdu ČLK nadále trvá na zachování informační 

povinnosti pacientů se závažným infekčním onemocněním, byť řádně léčeným, vůči 

zdravotníkům, jejichž zdraví a bezpečnost je třeba chránit. 

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Národní institut kvality a excelence zdravotnictví 

   Dr. Kubek byl jako prezident ČLK na základě nominace komory jmenován členem Řídící 

rady Národního institutu kvalita a excelence zdravotnictví (NIKEZ). Cílem činnosti NIKEZ má 

být zvyšování úrovně kvality a bezpečí poskytování zdravotních služeb, zlepšení 

informovanosti a posílení role klíčových institucí resortu v této oblasti. První zasedání Řídící 

rady svolal ministr zdravotnictví na 15.6.2023 a Dr. Kubek se ho nemohl zúčastnit kvůli 



 13 

termínové kolizi se zasedáním představenstva ČLK a s poradou předsedů OS ČLK. Dr Kubek 

informoval, že do dnešního dne neobdržel žádný zápis z tohoto jednání. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

IPVZ - 70. výročí 

  Dr. Kubek se 19.6.2023 účastnil v hotelu ILF slavnostního shromáždění k 70. výročí založení 

Institutu postgraduálního vzdělávání ve zdravotnictví. Ve svém projevu ocenil význam institutu 

pro vzdělávání generací lékařů. Připomněl, že tak jako ČLK i IPVZ musel opakovaně čelit 

politickým útokům, které ohrožovaly samotnou jeho existenci.  

  Vedle nízkých platů a obrovského množství přesčasové práce je složitý a ekonomicky náročný 

systém specializačního vzdělávání jedním z důvodů, proč mladí lékaři odchází do zahraničí 

nebo mimo medicínu. ČLK nemá dostatek kompetencí k tomu, aby mohla prosadit zlepšení 

tohoto systému, ve kterém vedle Mz hrají hlavní roli lékařské fakulty a odborné společnosti. 

ČLK je samozřejmě připravena spolupracovat s IPVZ v případě zájmu na kultivací systému 

celoživotního vzdělávání lékařů, který potřebuje mnohem hlubší změny než pouhou digitalizaci 

administrativních procesů.  

   Ředitelka IPVZ Dr. Maříková informovala, že předseda VR ČLK viceprezident Dr. Mrozek 

byl jmenován členem Vědecké rady IPVZ.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

  

 

Vyhláška o soudních znalcích 

   Rozpor vyhlášky č. 505/2020 Sb. se zákonem č. 254/2019 Sb., o soudních znalcích, je 

dlouhodobý problém. Ministerstvo spravedlnosti se chyby při vydání této vyhlášky dopustilo 

na základě zmatečné připomínky právníků ministerstva zdravotnictví. Zákon stanoví jako jednu 

z podmínek, které musí soudní znalci splňovat, osvědčení profesní komory zřízené zákonem ve 

znaleckých odvětvích, kde je komora zákonem zřízena. V lékařských znaleckých odvětvích 

byla povinnost osvědčení profesní komory zřízené zákonem vynechána (původně byla v návrhu 

vyhlášky uvedena a vypuštěna na základě zmateční připomínky legislativy Mz), takže vyhláška 

č. 505/2020 Sb. je nyní ve zcela zjevném rozporu se zákonem č. 254/2019 Sb. ČLK od vydání 

této vyhlášky požaduje její uvedení do souladu se zákonem a zakotvit tedy i v případě 

lékařských znaleckých odvětví povinnost být držitelem osvědčení příslušné profesní komory 

zřízené zákonem č. 220/1991 Sb. 

   Dne 3.2.2022 jednali Dr. Kubek a JUDr. Mach o návrhu ČLK s ministrem spravedlnosti 

JUDr. Blažkem a jeho náměstkem Mgr. Fraňkem. 

   Dne 22.2.2022 požádal Dr. Kubek písemně ministra zdravotnictví profesora Válka o podporu 

a o vydání opraveného stanoviska pro ministerstvo spravedlnosti.  

   Dne 21.12.2022 Dr. Kubek jednal s premiérem Fialou o současné situaci ve zdravotnictví, jak 

ji vnímá vedení ČLK, se kterou ministr zdravotnictví Válek ke škodě pacientů, zdravotníků i 

celé společnosti nespolupracuje. Jedním z problémů, na který byl předseda vlády upozorněn, 

byl rozpor mezi zákonem a vyhláškou o soudních znalcích. 
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   Dne 13.4.2022 se uskutečnilo jednání prezidentů profesních komor s předsedou vlády a 

některými ministry. Dr. Kubek mimo jiné upozornil, že navzdory více než rok starému slibu 

ministra spravedlnosti JUDr. Blažka, že zařídí nápravu, stále přetrvává rozpor vyhlášky č. 

505/2020 Sb. se zákonem o znalcích, který jako jednu z podmínek stanoví získání osvědčení o 

odborné způsobilosti vydané příslušnou profesní komorou zřízenou zákonem. Důvodem je 

podle vyjádření ministra Blažka setrvalé negativní stanovisko Mz, které v zastoupení ředitelem 

právního a legislativního odboru JUDr. Policarem odmítá, aby ČLK potvrzovala odbornost 

soudních znalců tak, jak to činí profesní komory působící mimo zdravotnictví. 

   Dr. Mrozek informoval že se 18.7.2023 obrátil písemně na vrchní ředitele právního a 

legislativního odboru Mz JUDr. Policara s dopisem, ve kterém vysvětluje, v čem spočívá 

chybnost stanoviska MZ, které odmítá, aby jednou z podmínek, které musí splňovat zájemci o 

funkci soudního znalce v medicíně, bylo osvědčení České lékařské komory. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Přístrojová komise Mz. 

  Dr. Trnka informoval o zasedání Přístrojové komise Mz, kterého se účastnil dne 15.6.2023. 

 

Výběrová řízení 

  Dr. Sojka a Dr. Lindovský podali informace o výběrových řízeních, kterých se zúčastnili. 

 

 

4) Zahraniční činnost 

 

Zasedání EJD – jaro 2024 

  Dr. Přáda jako předseda Sekce mladých lékařů ČLK informoval o záměru uspořádat v květnu 

nebo v dubnu 2024 plenární zasedání EJD v Praze. Tato jednání se konají vždy na jaře (duben 

- květen) a na podzim (říjen - listopad), přičemž jednotlivé národní delegace se v pořadatelství 

střídají. ČLK pořádala plenární zasedání EJD zatím jednou, a to na jaře 2013. 

Představenstvo souhlasí s uspořádáním plenárního zasedání EJD v Praze na jaře 2024 

s tím, že budou podle možností využity prostory Domu lékařů a část finančních nákladů 

bude pokryta z příspěvku ČLK na činnost SML ČLK. 

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

5) VR ČLK 

 

Elektronizace procesu zpracování odborných posudků VR ČLK 

   Dr. Mrozek informoval o změnách v procesu zpracování odborných posudků příslušnými 

oborovými komisemi VR ČLK. Smyslem přechodu na částečně elektronickou formu je 

zejména urychlení celého procesu zpracování odborných posudků. Způsob předávání 

dokumentů elektronickou formou je v souladu se současnými požadavky kybernetické 
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bezpečnosti, jakož i v souladu s právní úpravou GDPR, která stanoví podmínky ochrany 

osobních údajů. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

 

Dr. Mrozek informoval o konání příštího zasedání Vědecké rady ČLK dne 7. září 2023, na které 

byl pozván a přislíbil účast potvrdil ředitel ÚZIS prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

 

Dr. Mrozek informoval o své účasti na zasedání Vědecké rady Ministerstva zdravotnictví dne 

22.6. 2023.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

 

Dr. Mrozek informoval o své účasti na zasedání Vědecké rady IPVZ dne 27.6. 2023. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

 

Dr. Mrozek informoval o projektu „Jazyková a odborná příprava zdravotnických pracovníků ze 

zahraničí“, který se připravuje v rámci IPVZ a k jehož přípravě byl MUDr. Mrozek přizván 

jako koordinátor pro přípravu lékařů.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

 

Dr. Mrozek informoval o jednání s ministrem zdravotnictví prof. MUDr. Vlastimilem Válkem 

dne 28.6. 2023 za účasti ředitelky IPVZ MUDr. Ireny Maříkové a vedoucí oddělení lékařských 

povolání MZ Mgr. Barbory Polákové. Tématem jednání byla postgraduální příprava lékařů a 

aprobační zkoušky zahraničních lékařů. MUDr. Mrozek na jednání přednesl svůj návrh na 

změnu podoby praktické části aprobační zkoušky. Dle jeho návrhu by se zrušila současná praxe 

povinných půlročních stáží v nemocnicích a praktická část aprobační zkoušky by se konala 

v simulačních centrech a spočívala by v přezkoušení praktických dovedností a komunikačních 

schopností zahraničních lékařů. MUDr. Mrozek seznámil představenstvo se svým návrhem 

změny vyhlášky o zkušebním řádu aprobační zkoušky. 

Představenstvo s navrhovanou změnou aprobační zkoušky souhlasí. 

Hlasování – přítomno 14  hlasujících: 

pro:     14 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

Dr. Mrozek informoval o svém jednání s vrchním ředitelem odboru MZ JUDr. Policarem 

ohledně oprávnění ČLK vydávat oprávnění osvědčení k výkonu funkce soudního znalce.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

 

     Dr.  Dostalíková opustila jednání v 14.40 hodin, přítomno je 13 členů představenstva. 

 

Dr. Mrozek informoval, že navrhl ředitelce IPVZ MUDr. Ireně Maříkové vytvoření Memoranda 

o spolupráci mezi ČLK a IPVZ při elektronizaci administrace postgraduální přípravy lékařů. 

Představenstvo pověřuje MUDr. Mrozka prací na Memorandu o spolupráci mezi ČLK a 

IPVZ při elektronizaci administrace atestační přípravy lékařů. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  1     Návrh byl přijat. 
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6) Licence 

 

 

7) Různé 

 

Dr. Trnka podal průběžné informace o připravovaném výjezdním zasedáním představenstva 

ČLK 18.11.2023 v Mariánských Lázních. 

 

Dr. Lindovský informoval, že se dne 22.6.2023 účastnil jednání o elektronizace dávek 

nemocenského pojištění, které organizovala ČSSZ. 

 

Dr. Lindovský a Dr. Aszalayová informovali, že se dne 20.6.2023 účastnili otevření pavilonu 

Duševního zdraví v nemocnici Beroun. 

 

 

Zasedání představenstva bylo ukončeno v 15:00 hodin. 

 

 

Příští zasedání představenstva se uskuteční v úterý 5. 9. 2023 od 9:00 hodin v Domě lékařů.  

 

 

 

 

 

Zapsala: Hanka Matějková 

 

 

 

Schválil: MUDr. Milan Kubek - prezident ČLK 


